
1 

 

Protokół z XLIV Sesji Rady Gminy Zaklików, z dnia 29. 11. 2013 r. 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady Gminy, Ewa Czajka przywitała zebranych  stwierdziła, że w sesji bierze 

udział 11 radnych, nieobecni  radni, to R. Polański, M. Mach i J. Małagocki,   następnie  

przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad XLIV Sesji Rady Gminy w Zaklikowie. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

b) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań  wykraczających poza rok budżetowy 

2013;  

c) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do celów wymiaru podatku rolnego na 

2014 rok;  

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok;  

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2014 rok; 

f) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Zaklików z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2014 rok;  

g) zmieniającej uchwałę Nr XIV/75/2011 Rady Gminy Zaklików z dnia 21 października 

2011 r., w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej pod nazwą 

Gminny Zespół Ekonomiczno- Administracyjny Szkół w Zaklikowie. 

6. Zapytania i interpelacje. 
7. Zamknięcie obrad. 
Na salę obrad wszedł radny R. Polański, w sesji bierze udział 12 radnych. 

Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywara zaproponowała, by zdjąć z porządku 

obrad projekt uchwały dotyczący zmiany statutu GZEAS. Stwierdziła, że wymaga to głębszej 

analizy i Komisja Oświaty musi jeszcze raz przeanalizować projekt. Radny K. Oszust zwrócił 

uwagę, że w projekcie uchwały jest mowa o burmistrzu, a uchwałą podejmowana jest przed 
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zmianą statusu gminy i takie sformułowanie nie może zostać zaakceptowane. Wójt, Z. Wójcik 

zaproponował, by wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Zaklików, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 

Wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  zmieniającej uchwałę Nr 

XIV/75/2011 Rady Gminy Zaklików z dnia 21 października 2011 r., w sprawie utworzenia 

gminnej jednostki organizacyjnej pod nazwą Gminny Zespół Ekonomiczno- Administracyjny 

Szkół w Zaklikowie przyjęty został jednogłośnie. 

Wniosek Wójta o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Zaklików, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów przyjęty został jednogłośnie. 

Za przyjęciem porządku obrad wraz z poprawkami radni zagłosowali jednogłośnie. 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

b) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań  wykraczających poza rok budżetowy 

2013;  

c) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do celów wymiaru podatku rolnego na 2014 

rok;  
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d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok;  

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2014 rok; 

f) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Zaklików z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2014 rok;  

g) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Zaklików, udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów 

6. Zapytania i interpelacje. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. 

Protokół z XLIII Sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie. 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy zapoznała zebranych z korespondencją, jaką otrzymała. 

Poinformowała o uwagach do oświadczeń majątkowych radnych i kierowników jednostek 

organizacyjnych, jakie przysłał dyrektor Urzędu Skarbowego w Stalowej Woli. Wystosowała 

do radnych i kierowników pisma w których zobowiązuje ich do udzielenia wyjaśnień do dnia 

6 grudnia. 

Ad. 4  

Radny A. Grzyb zapytał, czy referat gospodarki komunalnej dysponuje odpowiednim 

sprzętem do odśnieżania. Wójt wyjaśnił, że został zakupiony pług. Radny K. Oszust zapytał, 

czy w ramach termomodernizacji przeprowadzono wymianę dachu na budynku szkoły w 

Zaklikowie. Wójt poinformował, że dokumentacja techniczna nie obejmowała takiego 

remontu, remont dotyczył obszarów wyszczególnionych w audycie energetycznym budynku. 
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Radny P. Szwedo zapytał, czy przewiduje się budowę linii oświetlenia ulicznego w stronę 

Radnej Góry. Radna B. Stryjecka zwróciła uwagę na konieczność oświetlenia drogi między 

Zaklikowem a Ireną. Radny M. Wróblewski zapytał, czy odwiert w Lipie będzie wykonany z 

tegorocznego budżetu. Wójt wyjaśnił, że jest to zobowiązanie wykraczające poza rok 

budżetowy. Radny P. Szwedo zapytał o koszt remontu drogi Zdziechowice –Szelina. Sekretarz 

Gminy, A. Łosek zobowiązała się do udzielenia odpowiedzi po przerwie. 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013- Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, pani skarbnik wyjaśniła 

zebranym czego dotyczą zmiany, uchwała podjęta została jednogłośnie; 

b) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań  wykraczających poza rok budżetowy 

2013-  pani skarbnik wyjaśniła, że projekt dotyczy przygotowania projektu herbu 

Gminy oraz zimowego utrzymania dróg. Radny R. Polański stwierdził, że projekt 

herbu powinien być opracowany przez kilku specjalistów, którzy zaprezentują 

swoje opracowania do akceptacji Radzie Gminy. Zaakcentował, że jego zdaniem 

prawidłowym herbem Gminy jest Topór używany przez założyciela Zaklikowa, nie 

zaś Półkozic, który widnieje na dokumentach z XVII wieku. Przewodnicząca Rady 

Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. Uchwała podjęta została 11 

głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym i 1 głosie przeciwnym. 

c) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do celów wymiaru podatku rolnego na 2014 

rok- Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wszystkie uchwały podatkowe zostały 

zaopiniowane pozytywnie. Uchwała podjęta została jednogłośnie; 

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok- uchwała 

podjęta została jednogłośnie; 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2014 rok- za 

podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu;                                     

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10 minut przerwy w obradach. 
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f) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Zaklików z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2014 rok- uchwała podjęta została jednogłośnie; 

g) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Zaklików, udostępnionych dla 

operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów- 

uchwała podjęta została 12 głosami za, przy 1 wstrzymującym. 

Ad.6. 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała radnym o prośbie Komendy Wojewódzkiej 

Policji w Rzeszowie, w sprawie zwolnienia z podatku budynku posterunku. Radny K. 

Oszust zaproponował, by zwolnić budynek z podatku. Wójt zapowiedział, że jeśli taka jest 

wola rady, przygotuje projekt uchwały w tej sprawie. Radny K. Ziemiński zapytał, czy 

niezbędne jest podejmowanie uchwały, czy nie prościej byłoby umorzyć podatek. Pani 

skarbnik wyjaśniła, że umorzyć można zaległy podatek, w tym zaś przypadku potrzebne 

jest podjęcie stosownej uchwały. Radni wyrazili wolę podjęcia takiej uchwały na sesji 

nadzwyczajnej. Radny K. Ziemiński podziękował radnemu Rady Powiatu, Leszkowi 

Ziółkowskiemu za pomoc w pozyskaniu środków na działanie Spółki Wodnej. Spółka 

pozyskała w 2013 r. 45 tys. zł, z czego ponad 20 tys. spoza Gminy. Przewodnicząca Rady 

Gminy poinformowała zebranych, że na sesję zaproszony był Henryk Wiliński, który 

wykazał się bohaterską postawą ratując w Stalowej Woli dziecko zaatakowane przez psy. 

Wyjaśniła, że Pan Wiliński nie mógł przybyć na sesję ze względu na obowiązki zawodowe, 

ale otrzyma w innym terminie upominek oraz dyplom z podziękowaniami. Radny R. 

Polański poprosił o głos i odczytał oświadczenie, w którym poinformował, że domaga się 

z dniem 29 listopada usunięcia wszelkich kłamliwych wpisów na temat swój i swojej 

rodziny z forum internetowego prowadzonego na stronie www.zaklikow.net. Stwierdził, 

że jego działalność prześwietlana była przez odpowiednie służby i został oczyszczony ze 

stawianych mu zarzutów.  Poinformował, że jeśli osoba publiczna uzyska informację o 

naruszeniu prawa, powinna poinformować o tym odpowiednie organy. Następnie, 

poprosił o informację na temat usunięcia krzyża z czasów I wojny światowej, który stał 

nad starą rzeką, przy piekarni. Podkreślił, że tego typu zabytki powinny być restaurowane 



6 

 

i karygodne było usunięcie krzyża. Na koniec swej wypowiedzi poprosił o wymianę 

żarówki w lampie koło posesji radnego K. Oszusta.  Wójt wyjaśnił, że forum internetowe 

nie jest własnością jego ani jego rodziny, za treści zamieszczane na forum odpowiada 

jego administrator. Co do krzyża, wyjaśnił, że został on usunięty przez firmę SKANSKA 

remontującą drogę wojewódzką, gdyż znajdował się w pasie drogowym. Przewieziony 

został na plebanię. Gdyby znajdował się na działce na której jest piekarnia, byłby 

przesunięty o kilka metrów i stałby tam. Następnie zaproponował, że może pokazać 

całość dokumentacji dotyczącej zagospodarowania działki na której stoi piekarnia oraz 

rachunków, gdyż pojawiły się nieprawdziwe informacje na temat planowanej tam 

inwestycji. Wyjaśnił, że wszelkie koszty związane z wykonaniem zjazdów poniósł 

właściciel posesji.  Następnie zapytał radnego R. Polańskiego, czy będąc wójtem ustalał z 

siostrami z Radnej Góry warunki budowy na ich terenie budynku i ujęcia wody. Radny R. 

Polański wyjaśnił, że jeśli na działce zostało coś wybudowane, to Gmina musiała uzyskać 

na to zgodę, należy tylko poszukać dokumentów. Radny K. Oszust odniósł się do słów 

Wójta, stwierdził, że nie da się zamknąć ust mieszkańcom a Orlen miał remontować 

stację paliw. Wójt wyjaśnił, że Orlen robi dokumentację. Radna B. Stryjecka poruszyła 

sprawę zagryzienia kóz w Irenie przez bezpańskie psy. Wójt wyjaśnił, że sprawa została 

zgłoszona do Prokuratury. Radny E. Szymanowski zapytał, kiedy będą wykonane wiaty 

przystankowe. Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej, F. Ciesielski stwierdził, że jeśli 

Rada znajdzie środki na ten cel, wiaty mogą być gotowe w ciągu dwóch tygodni. 

Sekretarz Gminy, A. Łosek nawiązując do pytania radnego P. Szwedy o koszt budowy 

drogi w Szelinie wyjaśniła, że wyniósł on nieco ponad 130 tys. zł a wykonano 800 metrów 

drogi. Radny J. Gajowiak zapytał, czy jest możliwość, by zmniejszyć opłatę za wywóz 

śmieci dla ludzi, którzy są samotni, chorzy i starzy. Sołtys Karkówki, M. Kulpa zwróciła się 

do pani sekretarz o uregulowanie kwestii zakrętu w Karkówce, przypomniała o potrzebie 

umieszczenia na drodze drogowskazu wskazującego Karkówkę, zapytała, czy było 

spotkanie z wójtem Gminy Potok Wielki w sprawie remontu drogi wzdłuż torów. Wójt 

wyjaśnił, że w budżecie zaplanowane są środki na remont tej drogi i musi w tej sprawie 

spotkać się z wójtem Potoka. Sołtys Zdziechowic Drugich, A. Czajka podziękował za 

remont drogi w Szelinie, zwrócił uwagę, że odcinek od krzyżówki do lasu należy podsypać 

kruszywem. Następnie zapytał, czy będzie wjazd na drogę gminną, który zniszczyła 
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SKANSKA remontując drogę. Wójt wyjaśnił, że będzie on poprawiony. Sołtys stwierdził, że 

nie wierzy w to, wskazał też na kolejny problem jakim jest zasypanie połowy rzeki przez 

firmę SKANSKA. Sołtys J. Żelazny zwrócił uwagę na błoto na placu targowym, poprosił o 

utwardzenie placu. Odniósł się też do informacji o zniszczeniu krzyża, zaapelował o jego 

odbudowę. Sołtys Łysakowa, S. Małek podziękował za remont drogi, poprosił jeszcze o 

utwardzenie wjazdów. Sołtys Antoniówki, S. Motyka poprosił o remont drogi do stawów. 

Sołtys Goliszowca, M. Czerwińska poprosiła o remont drogi w Goliszowcu, związany z 

większym ruchem samochodów oraz szkodami bobrowymi. Następnie głos zabrał 

mieszkaniec Zdziechowic Drugich, A. Sieczkoś, zarzucił pracownikowi UG, że wprowadził 

go w błąd obiecując wykonanie dłuższego odcinka drogi w Szelinie z oszczędności 

poprzetargowych. Zwrócił także uwagę na konieczność remontu mostów. Wójt wyjaśnił, 

że był przekonany, że remont drogi będzie mniej kosztował i zostaną oszczędności, 

jednakże tak się nie stało.  

Ad.7. 

Przewodnicząca Rady Gminy E. Czajka -  wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła 

obrady XLIV Sesji Rady Gminy Zaklików. 

 

Protokolant      Przewodnicząca Rady Gminy 

T. Paleń      Ewa Czajka 

  

 


